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W spotkaniu uczestniczyło 8 osób – 6 reprezentantów komitetu i dwóch przedstawicieli Wydziału 

Rozwoju. 

Na początku przedstawiono nowego reprezentanta Młodzieżowej Rady Miasta Leszna- Wiktora 

Koniecznego oraz nową naczelnik Wydziału Rozwoju – Izabelę Wojciechowską.  

Spotkanie rozpoczęło się od refleksji przewodniczącego Komitetu Rewitalizacji, czy dalsze 

funkcjonowanie tego organu ma sens. Po pierwsze działania w związku z Klubem Młodzieżowym 

zostały wstrzymane przez urzędnicze bariery. Po drugie pieniądze z Polskiego Ładu, które pozyskane 

zostały na rewitalizację dwóch placów1) miejskich zostały przeznaczone na modernizację pływalni 

Akwawit.  

Pani Hanna Kotomska odpowiedziała, że nie było żadnej możliwości, aby zrealizować tę inwestycję, 

ponieważ kwota w przetargu zaproponowana przez jedynego wykonawcę przewyższała dwukrotnie 

wysokości otrzymanej dotacji./ Nie było możliwości, aby środki te przeznaczyć na inne działania 

rewitalizacyjne, a jedyną metodą, aby pieniądze te zostały w mieście było znalezienie jednej dużej 

inwestycja  taką właśnie jest remont pływalni.  

Członkowie Komitetu przyznali zgodnie, że rola rewitalizacji została znacząco zmniejszona na 

przestrzeni ostatniego roku/ dwóch. Działania i kierunki zmian wyznaczone przez Gminny program 

Rewitalizacji nie stanowią priorytetów dla radnych, którzy, w dużej mierze, skupiają się na rozwoju 

swoich dzielnic.  

Wspólnie ustalono, że, aby działania Komitetu Rewitalizacji przynosiły wymierne efekty, konieczne jest 

większe jego ukonstytuowanie.  

Wypracowano następujące kierunki zmian: 

1. Spotkanie z Prezydentem i wspólne ustalenie priorytetowych działań. 

2. Stworzenie zarządzenia, które obliguje wszystkie wydziału Urzędu Miasta do współpracy i 

konsultowania projektów z obszaru rewitalizacji z KR. 

3. Podczas spotkań konsultacyjnych reprezentant KR powinien zajmować miejsce przy stole 

prezydialnym, jako ciało doradcze dla prezydenta. 

 

Poruszono również temat parkingu na rynku. Członkowie KR są zgodni, że tworzenie miejsc 

parkingowych na płycie rynku jest całkowicie niezasadne, co potwierdzają analizy i badania 

przeprowadzone w różnych miastach Europy. 

Komitet Rewitalizacji otrzymał regulamin ogródków wiedeńskich z prośbą o zapoznanie i 

zaproponowanie ewentualnych zmian/ poprawek. 

Dyskutowano również nad tym, czy rynek powinien być miejscem funkcjonalnym i użytecznym, czy 

pięknym i estetycznym. Reprezentant MRML podkreślił, że dla ludzi młodych najważniejsze jest, aby w 



mieście coś się działo, tętniło życiem, a estetykę schodzi na dalszy plan. Reprezentantka Rady Senior 

podkreśliła, że atrakcje takie jak snowtubing nie powinny być zlokalizowane na płycie rynku, a np. na 

Placu Metziga bo są bardzo nieestetyczne.  

Na tapet powróciło zagadnienie niezagospodarowanych lokali mieszkalnych i użytkowych. Wśród 

pomysłów pojawił się ten, który zakładałby wynajmowanie mieszkań na OR- na ścisłej starówce 

młodym ludziom za przysłowiową złotówkę. Dzięki temu w centrum miasta rozpoczęlibyśmy zjawisku 

miksu społecznego, a lokale mieszkalne wymagające remontów zostałyby wyremontowane przez 

„młodych wynajmujących”. 

Innym pomysłem był ten sprzed kilku lat, autorstwa Ann Goovaerts-Napiecek – start-up starówka.  


